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Date of transcniption __ 4/27/99

Anthony Wayne Arnold, Building Engineer, Columbine High
School (CHS), was interviewed at CHS. After being advised of the
ldentity of the Special Agent and the nature of the interview,
Arnold provided the followirg information:

Arnold said he has been the Building Supervisor at CHS
for .approximately two years and has worked for the Jeffersan
County School District for approximately nine years, at a variety
of Jeflerson County Schools as a building custodian.

Arnold described the video taping system that was in
place in the cafeteria as consisting of four cameras lecated at
the noxtheast corner near the soda machines, the northwest corner
near the entrance to the faculty lounge, the southwest carner
located above the windows, and at the southeast corner near the
stalrway. All cameras are set to point into the cafeter:ia area
and operate on a clockwise "rollover” system. Each cameva
terminates at a VCR which is located in a custodial cleset in an
area east of the cafeteria. Arncld and one of his subordinates,
Jay Galientine, are the individuals that usually change the
tapes. Arncld showed the interviewing Agent the lacatiecn of the
closet and the cameras.

Arnold said the purpose of the taping system is to
document activity in the cafeteria, especially students leaving
trash at the tables. &arncld said it -is his procedura to
periodically review the tapes to see if there is any trash
located in the cafeteria and if trash is discovered to review the
tape to find cut which group of students left the trash, and then
try to identify those students and have them clean up their mess.
Arnold said that if he finds trash on a tape he will generally
pull that tape out of the VCR and place it on top for later
review, . :

On April 20, 1939, Arnold said he believes he started
the tape in the morning between 7:00 am ard 8:00 pm, then
probably reviewed the tapes sometime between 10:00 am and 11:00
am, and may have seen trash or an cobject on the table and removed
that tape and re-inserted another. He said he would have
unlocked the door at approximately 11:10 am, and put 1in ancther
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re-wound tape to record lunchtime activity since that is a high
volume time in the cafeteria.

He definitely remembers changing the tape before
lunchtime, but is less sure whether or not he changed the tape
several hours earlier. He said he probably did but has no
specific knowledge of changing the tape between 10:00 am and
11:0C am.

Arnold said that the normal procedure is for Jay
Gallentine to do a walk-through after each class period when
classes occupy the cafeteria, and he believes that Gallentine
wculd have done a walk-through at arcund 10:15 am. Arnold said
he 1s sure that the door to the custodial closet where the VCR is
kept was locked each time he went there on April 20, 1959.

Arnold said that on April 20, 1999, after the tape
change which he believes would have occurred around 10:30 am, he
wentt into the kitchen, got his lunch and went to his office where
he ate lunch with John Curtis and Jay Gallentine. After lunch he
returned to the custodial closet between 11:10 am, and 11:15 am,
and changed the tape. After the tape change he walked back into
the kitchen and heard Gallentine's voice on the radio saying
words to the effect that he needed Neil Gardner, whom Arncld
identified as the campus security policeman, in the west parking
lot. Arnold said Gallentine's voice was agitated so Arnold went
into the cafeteria area from the west entrance and saw several
students looking to the west into the parking lot.

Arnold said he saw twe students laying in the parking
lot that appeared to have been injured. At that time he also
noticed a student on his knees outside the window area to the
west with a severe facial wound. Arnold said he-also saw a
student laying outside the door of the cafeteria. OCne student
wanted to pull this student in and Arncld stopped him, feeling
that the student was more likely to get medical attention cutside
than inside. Arnold said that students both outside and inside
were ducking from what Arncld thought were gunshots that appeared
to be coming from the north or northwest. He said the student
that had been shot in the face was also facing to the north so
Arncld inferred that the threat came from that area.
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Arncld then ran into the faculty lounge to ensure
someorne was on the telephone calling 911. Once he verified that
was in fact taking place, he ran back out and found the student
that had been lying down had pulled himself half in and half out
of the docor. At that time Arncld noticed that the student had
been shot in the back and Arnold suggested that they not move him
further. Arnold then went arcund the serving line of the
cafeteria and heard and felt a large “boom”" which threw him to
the ground. He believes the explosion came from the cafeteria
area. He said he then crawled to the kitchen where he found
three cocks and two more students ducked under appliances in the
kitchen. At that time he noted Jay Gallentine and John Curcis
running in the vicinity of the kitchen and he could hear bits and
pieces of conversation over his two-way radio from persons
cutside the kitchen.

At that point Arncld said things begin to quiet down
somewhat so he went to the storage room and noted students had
began to huddle in there, so he went back out and got the cooks
and another teacher whom he believed was a social studies
teacher, and helped them into the storage room. He said the
soclal studies teacher had been wounded in the leg and was
obviously in a great deal of pain. He said the teacher had been
hit with something from the explosion and the teacher said it
felt like he had been hit with a "full beer can.”

Arnold said shooting was going on while he was in the
kitchen and until the time they went intc the closet. Even after
they were in the closet he would hear rustling, shots and
screaming from an area he thought was above the kitchen. He
estimated that the shooting went on for 20 to 30 minutes and then
became sporadic. Arncld did not know at any point where the
shoeting was coming from other than at scome point it was louder
and then became quieter. After approximately 1 % to 2 ¥ hours,
Arnold and the students were directed cut of the closet by police
officers and taken out the west door of the cafeteria. Arnold
thinks that coccurred at around 3:00 pm. rnold said the day of
the incident he was wearing a white T-shirt and jeans.

Arnold said that he did recall a student who was
performing community service working in the cafeteria prior to
the incident. Arnold said the student's name was pessibly
and would be listed on a sheet in the custodian's office.
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Arncld was further described as follows:

Name : Anthony Wayne Arnold
Race: White
Sex: Male

. Height: Se11v
Weight: 200 pounds
Date of birth: September 4, 1871
Social Security
Account Number: 356-74-0752
Address: 9930 West 20th Avenue

Lakewood, Coloradoe

Telephone - home: {303) 239-8034
Telephone - work: (303) 892-439¢
Pager: (303) 826-2300
Cellular: (303) 594-6097
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Jay Gallentine, Building Custodian, Columbine High
Scheol, was telephonically interviewed. After being advised of
the identity of the Special Agent and the nature of the
interview, Gallentine provided the following information:

Gallentine said he i1s a Buillding Custodian at Columbine
High School. His shift begins at approximately 5:00 am, and ends
at around 2:00 pm. On April 20, 1999, ne came to work at
approximately 5:00 am. He was dropped off by his wife, Linda,
and .as is his usual habit, opened the gates to the parking lots.
Once he had opened the gates, he entered the school through a
door located on the northwest corner of the school near the
cooling towers. He unlocked the janitor's office and called
security to let them know he was in the building.

Gallentine remembers that he had a job he had to
complete the first thing in the morning and immediately went out
and changed the lettering on the marquee in front of the high
school. He then changed garbage bhags in front of the school.
Once he had raised the flag by the turnout in front of the
school, he returned to the janitor's office.

After turning on the lights in the cafeteria, he
propped the eastern-most door to the cafeteria open so that the
head cook, whom he identified as Linda Tiplett, could enter. He
recalls that after turning the lights on he did a cursory
examination of the cafeteria and at that time saw no bags or
backpacks on the floor of the cafeteria.

Gallentine said it 1is his habit to walk through the
cafeteria at the commencement of each class period during the
course of his shift. He does not recall seeing any objects
unattended on the floor of the cafeteria on any of his walk
throughs that day. Gallentine said that if he did see an object
it was his habit to put the item on the table so that the person
who lost or left it could return and easily find it. He is quite
certain that he would have noticed an odd shaped duffel bag or
larger container during one of his walk throughs.

Gallentine did note however, that on April 20, 199%, a
student who had been assigned community service was in the
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cafeteria helping to sweep the floor and wipe down tables and may
have seen something. Gallentine does not know the student's
name.

Gallentine said that it was his job to wait at the
northwest corner of the kitchen until approximately 10:30 am when
he would go into the kitchen and get his lunch. On April 20,
1999, he said he was wailting at the northwest corner until
approximately 10:%50 am, when he went into the kitchen to prepare
his lunch. Around 11:15 am, Gallentine had noticed dirty tables
near the doors to the faculty lcunge and was beginning to clean
those tables when a young girl came running inte the cafeteria
and said words to the effect of, "Somecnes been shct.”

Gallentine looked out the window and saw a student laying in the
parking lot close to the scccer field.

At around that time a window on the south side of the
cafeteria with a Columbine symbol etched in it was blown out by
either an explosion or a bullet. Gallentine screamed, “Get down”
to students around him and at that time recalls hearing sporadic
gunfire. Gallentine directed students to get under tables as the
gunfire increased. He noticed scme students were running toward
the stairs and the double doors leading to the south parking lot.

Gallentine recalls hearing gunfire upstairs above the
cafeteria and he went to the stairs that led te that area. He is
not sure but thinks he went all the way te the music rcom located
on the northeast side of the building where he saw students
fleeing in all directicns. He then retraced his steps back
toward the cafeteria and library area. As he approached the top
of the steps in front of the library leading to the cafeteria, he
encountered a teacher he ldentified as Teresa Lara, who said
words to the effect, "Jay, Dave Sanders has been shot. Call an
ambulance.” Gallentine thinks Lara alsco may have said that two
students had been shot, but he is not sure.

Gallentine reached for his walkie-talkie and as he
turned back toward the library he saw a student in a black trench
coat holding a pistol and what Gallentine thought was a long
barreled grenade launcher. He said the shoulder weapon was
strapped across the individual's chest with the butt of the
weapon on the right side of the individual's body. For a brief
moment Gallentine and the subject were face-to-face and he
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noticed that under the trench coat the individual appeared to be
wearing a white shirt. Gallentine did not recognize the
individual. Gallentine turned and ran to the landing leading to
the cafeteria when he heard shooting behind him. He beliesved at
that time the individual in the trench coat was coming down the
stairs behind him.

Gallentine believes tHat around this time he saw John
Curtis, another custodian, and Etric Krizer, whom he believes is a
social studies teacher. He, Curtis and Krizer were moving toward
the kitchen when he heard a large explosion behind them.
Gallentine believes it was a Plpe bomb and it blew Krizer down to
the ground. He and Curtis picked Krizer up and carried him into
the kitchen where they enccuntered a student, whom he identified
as Dusty Hofschnieder plus three other unidentified students.
Gallentine warned them back and the students went toward the
storeroom area in the rear of the kitchen.

Gallentine, Curtis and Krizer huddled down behind the
dishwasher table and Gallentine closed the door behind them. He
is not sure why the gunman did not follow them into the kitchen.
He does recall that several students insisted on leaving and lerft
on their hands and knees out the western side of the kitchen
toward the door that led to the west parking lot.

Gallentine encountered Tony Arncld, Judy Greco, and a
number of other students in the northern storeroom area of the
kitchen and recalls that Tony Arnold and 17 students entered the
storeroom and locked themselves in. He believes the cooks were
locked in their office.

Gallentine then left the kitchen and went back through
the cafeteria to the auditorium and found the door unlocked. 2As
he entered the auditorium he noticed several students sitting
near the top of the auditorium and he saw a teacher whom he
identified as Mr. Andris, sitting with the students. Gallentine
motloned the students to come to him and all the students came
down to the double doors leading into the auditorium. Gallentine
told them there was an extreme emergency and to get out as
quickly as possible. He believes 50 to 80 students ran ocut the
auditorium and down what he referred to as the business hall
which leads to the eastern lower section of the school.
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Gallentine believes that the movement ocut of the
auditorium drew the attention ¢f the indiwvidual in the trench
coat and as he stood at the base of the stairs he looked up and
saw at least one of the individuals who was doing the shoocting,
coming around the corner of the stalrs. Gallentine believes it
was the same man he had seen in front of the library. Gallentine
ran back through the cafeteria and as he ran through tne
cafeteria, he noticed a student "lying on the floor. When he got
to the end of the cafeteria Gallentine did not see the subject,
so he went back upstairs and saw John Curtis near the landing of
the ‘stairs.

Gallentine again saw the shooter standing in front of
the library and it is his recollection that as he and Curtis
began running down the stairs together, the shooter began f[iring
rounds at them. Gallentine said that as he and Curtis entered
the kitchen an explosion coccurred behind them and he could hear
objects hitting the metal door on the serving line.

Once he and Curtis were on the ground in the kitchen,
they crawled underneath a large industrial oven, but realized
that hiding place was not secure. Around this time Gallentine
heard what he described as a "whoosh" and saw fire in the
vicinity of the cafeteria and the kitchen. Gallentine determined
that he was in a "bad place" and moved further into the kitchen.
He then entered the walk-in cooler and Curtis went into the
freezer. After approximately one minute, Curtis, who was
carrying a radio, called Gallentine and teld him to open the door
and that he was coming in the walk-in cooler. The door opened
and Curtis entered the walk-in cooler.

They propped a food cart against the door and prepared
several large cbjects to use as weapons in case the gunman opened
the door. Gallentine kept trying to make contact with two
individuals, whom he identified as Sid and Andy, on his radio.
Gallentine said that Andy answered and Gallentine told him they
were in the cooler and to tell him when it was safe to come out.
Gallentine recalled hearing gunshots for a long period cof time
while he was in the cooler, but could not tell where they were
coming from. He believes he gsaw shadows moving around the
kitchen but did not see anyone.
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Gallentine believes he heard shooting for up to an hour
to an hour and thirty minutes after the initial incident. He
said at one point there was approximately a 20 minute interval of
silence and then the shooting began again. He recalled looking
at his watch at 1:50 pm, and around that time recalls hearing
shooting and then he glanced at his watch at 2:25 pm, but heard
nothing.

At approximately 2:35 pm, a voice on the radio teld him
that the SWAT Team was cutside the doors and Gallentine and
Curtis came out of the cocler.

Callentine is sure he did not change the tapes on April
20, 1999. He also said he was wearing a white T-shirt with a
Columbine emblem and blue jeans. He said he is a white male,
approximately S$'6 ¥" and weighg 140 pounds. Gallentine is
further described as follows:

Name : Jay Gallentine

Date of birth: July 135, 1958

Address: 206681 Willowbend Lane
Parker, Cclorado 80138

Telephone npumber: (303) 805-8230
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At appreoximately 10:35 a.m. on April 24, 1999, at the
Denver Federal Bureau of Investigation office, 1961 Stout Street,
Suite 1823, Denver, Colorado, Christopher R. Morris positively
identified Philip Joseph Duran from a physical surveillance
videctape. Thig physical surveillance was conducted at 2594
South Tennyscn Way, Denver, Colorado on April 23, 1$99.

Morris was unable to Identify a white male and a white
female observed with Duran on the videotape.
) Morris' attorney, John Richalano, was present when
Morris identified Duran from the videotape.

The original physical surveillance of Duran is attached
in a 1A envelcpe.

Investigatonon 04/24/1999%9 a Denver, Colorado
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Oon May 4, 1599, James Royce Washingteon (PROTECT
IDENTITY), alsc known as Jim Washington, 6020 Snowbird Drive,
Colorado sSprings, Colorado 80918, was telephonically contacted at
his residence. After being advised of the identity of the
interviewing agent and the nature of the interview, Washington
voluntarily provided the followifg information:

Washington advised that at the Tanner Gun Show at the
Denver Merchandise Mart in Commerce City, Coloradec on the weekend
of Ncvember 21 - 22, 1298, he and Ron Hartmann rented their
tables from a friend of Washington's, Bruce Guthridge or
Gutridge. Washington was unsure of the exact spelling of the
lasc name.

Washington described Guthridge as being a gun dealer
from the Loveland, Colorado area, northwest of Denver, who he has
known for some time. He believes that Guthridge hclds a Federal
Firearms Dealer’'s license. Washington would see Guthridge at
various gun shows and from time to time, he would assist
Guthridge by watching his table while Guthridge went to the
bathroom or tc get something to eat. Due to his friendship with
Guthridge, Washington advised that he and Hartmann would rent
their tables at shows from him in order to help Guthridge out
with the cost of the rentals.

Wasnhington stated that inside the Merchandise Mart at
the Tanner Gun Show, their tables were located near the south
side of the east restrooms, in front of some telephone booths.
Furthermore, he advised that Guthridge usually rented "end-cap”
tables, at the corner of an aisle and they would rent cne side of
this set-up from him.

JC-001-012248

Investigattonon  05/04/99 at Colorado Springs, €O (telephonically)

File# 174A-DN-5741% Date dictated 05/05/99

by SA Keith H. Howland

This document contalns neither recormmendations nor conclusions of the FBIL. It is the property of the FBI and is loaned to your agency:
it and Lts contents are not to be distributed outside vaur agency.



FD-2N2 (Rev, 10-8-83)

-1 -

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of transenipuon ~ 06/14/99

Zachery Adam Heckler, white male, date of birth
May 1, 1981, place of birth Albany, New York, residence 5880 West
Quarles Drive, Littleton, Colorado 80128, residence telephone
number {303) 578-0098, Zachery's perscnal telephcone number (303)
978-1322, Columbine High School {(CHS) student number 609951, 1iZth
grader, employed part-time by the Great American Coockie Company,
Southwest Plaza Mall, 8501 West Bowles Avenue, Littleton,
Colorado 80123, work telephone number (303} 979-0400, emplcyed
approximately one and one-half months, was advised of the
ideptity of the interviewing Agents and the nature and purpose of
the interview. Heckler was interviewed in the presence of his
father, Mark Heckler, work telephone number ({(303) 556-6587, at
Zachery's place of employment. Heckler provided the following
information:

Heckler was being interviewed based upon his known
friendship with Eric Harris and Dylan Klebold, both members of
the Trenchcoat Mafia (TCM), and to his knowledge of the Columbhine
High School incident that occurred on April 20, 189%. Heckler
stated that he had been good friends with Dylan Klebold for
years. In response to the guestions pertaining to his computers,
he replied that he does own several computers and considers
himself to be preoficient in using computers.

He stated that he corresponds via the Internet on the
World Wide Web via www.Concentric.Net/~kibbz. He further stated
that he has played computer games with Dylan Klebeld and Eric
Harris. Heckler advised that Klebold did not maintain an E-mail
address. Eric Harris was known tc maintain an American On Line
(AOL) account with the computer name of "REBDOOMER."” He stated
that during the summer of 1997, he stopped being friends with
Eric Harris for reasons not specified. He further stated he
played the computer game known as "Quake” with Klebold, which is
a game on the Internet that can be played on servers anywhere.
Heckler stated he “Never” played the game "Postal.”

Heckler advised that he maintains two computers in his
home that he described as building in class while at CHS during
approximately December, 19%6. He stated he downloaded
information off of his computer on Tuesday, April 20, 1989,
following the CHS incident. He stated he downloaded the

Investigation on 04/23/99 at Littleton, Cclorado
DN Control #1174
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“anarchist Cookbook” and other information that was then placed
into a coffee can and placed behind the furnace adjacent to
Zachery's bedroom. He stated he “hid" the computer disk because
he was concerned with the information contained on the disk.
Heckler willingly provided the whereabouts of the computer disks
when asked directly regarding its content and whereabouts. He
stated he did have the CHES locker combinations to all of the
students maintained in his comgpdter sysctcen.

Heckler advised that he did not have prior knowledge
that Kleboid and Harris were going to commit or execute such an
act of violence at CHS. Heckler stated that he does not consider
himself to be a member of the TCM.

Heckler stated he heard a rumor following tne CHS
shooting from friend, Katy Trojan, that *, and 1llth
grader, and*, a 12th grader, had knowledge
‘something” was golng to happen. eckler stated that he was told
this from Trojan on April 22, 1999, at approximately 4:00 p.m.

He stated he called this morning between 10:00 a.m.
and 11:30 a.m. reporcillg tia sounded unsure ¢of what was
going on. He stated il vondered about (NENNEEGEGR -n.c

also wondered abcout where the guns used at CHE came from.

Heckler stated that he would have notified Neil
Gardrer, Jefferson County Sheriff's Department, School Resources
Officer (SRC), assigned to CHS, if he would have known something
was going to happen. He further stated he did not think anybody
knew an incident was going to happen prior to the April 20, 199%9,
ghooting.

Heckler provided consent to seize his two (2) computers
and multiple disks from his residence while his father, Mark
Heckler, was present. Both Zachery and Mark Heckler were
cooperative during the interview.

Present for the interview were the following personnel:

S8A Mathew Hellman, FBI

Sergeant John Hicks, Jefferson County Sheriff's
Department

Investigator Mike Russell, Jefferson County District
Attorney's Office, West Metro Task Force.
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The following investigation was conducted in Littleton,
Colorado:

Zachery Adam Heckler, date of birth May 1, 1981, a
Columbine High School student, was telephonically contacted at
approximately 10:15 a.m. by the interviewing Agent in regard to
his knowledge of a computer name known as Zuolox, Zuolex, Duolox
or a name phonetically similar.

] Heckler stated that he met, via the Internet, a contact
known as Zuolox back in either 1996 or 1997. He stated that he
deces not know the true identity of Zuolox and has not had contact
with Zuolox since 1997.
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On August 31, 1993, Special Agent John M. Elvig
responded to the home of Randy Brown, 8003 South Vance,
Littleton, Colorado, telephone (303}972-0602 to pickup a copy of
an E-mail and some AOL Instant Messaging regarding Brenda Parker.
Randy Brown is the father of Brooks Brown. Attachment A is the
r.Mail and AOL Instant Messaging copies furnished by Brown.

Brooks Brown explained that he had received the
documents via the Internet from Catherine Deely, 1868
Commonwealth Avenue #A, Brighton, Massachusetts 01235 (old
address), 92 Corey Road #3, Brighton, Massachusetts 01235 (new
address), telephone (617)713-3872(h), (617)656-4959(vm). Deely
had setup an Internet Website O SUppoOrt the victimgs of Columbine
High School which included Brooks Erown. Brooks Brown began
communicating with Deely over the Internet and the telephone.
Deely's e-mail address is bostnbytch@acl.com. Deely met Brenda
Parker via the web page and began communicating with her. Parker
resides in Westminister, Colorado and has an e-mail address of
VoDkAREB@aol .com. Brooks Brown has also communicated with Parker
via the Internet and the telephone. Parker claims to ke an old
girlfriend of Eric Harris.

The Browns are concerned that based on the e-mail and
the instant messaging, that Parker may be attempting to purchase
a gun and go to Columbine High School to finish what Harris and
Dylan Klebold started. Deely was advised that the infecrmation _
would be turned over to the Federal Bureau of Investigaction and :
che advised the Browns that she was willing to cooperate. C_

Investigmion s 8/31/99 a Littleton, Colorado
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> Dale: Mon. 30 Aua 1888 16:38:40 EDT
> Subiect: Fad: TECDCY
" »To: catherined377@vahoo.com

-

> ATTACHMTNT parl 2 messaue/HcdZz

> Daie; Mon. 30 Aug 1999 08,23 33 (00

> From. Mend Feinberg <einberg@aaso.ned>

> DMIEnLAion. e A Guns

= To. VOURAREDWUEOLL CUin

> Sublect. Re: TRG-UCY

> Helio Brenaa, _

- | have no moie Tec-LL.as, | calt omain gniv {he
> AB-10's. the postban vemsion,

> The stainless AB-10 will cost £300 + sniooina. Tne
> AB-10 slainless includes a

> stainless 32 round macazine. The firsarm musi be
- siivped 1o vou iocai

> dealer.

> Reaards.

> Richamd Feinber

> Guns Are Us

vy oV

W OLIRART D0 GO Wit

v oY

» Feiic.

-

\

> jameaily cunous ol wiere | Gan gel a
TEC-DCS. i vou know. oiease
2 eqmiall e CHCR ...

L

v

1"

> VoURARED®@auL Lot

-

y

A T 1 A
» > Brenda
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bostnbytch: hellllloooooooo
bostnbytch: whatcha up to?
VoDKAREB: Rach just scared off a guy for me
1}

- - - bostnbytch: haha what was he doing?
VoDKAREB: buggin me through AOL go read
the e-mails that i sent vya
bostnbytch: k brb
VoDKAREB: r vya done?
bostnbytch: almost, just downloading that thing
from adam
VoDKAREB: huh?
bostnbytch: i do want to help. i just don't want
anything to poss. hurt my family, that's my one
concern (also, 1 really want to graduate from
college ont ime but i doubt it would interfere
w/that}
bostnbytch: the thing you sent me {(letter about
the other schocl shooting thatm ight happen)
VoDKAREB: ysah?
bostnbytch: veah what
bostnbytch: ? what did vou ask?
VoDkAREB: i dont know i am about to lose it i
dont know anything any more
bostnbytch: what do u think we should do to
start out? how can we make sure NO ONF
finds out about this and tries to get back at us for
butting in?
VODKAREB: I JUST WANT TQ FIND ERIC
AND SAVE HIM AND GET HIM BACK
VoDKARES: COME CHAT WITHE RACH

AND I
bestnbytch: we WILL. if he is out there we will
YL simii amaer.

bostnbytch: wait a sec, 1 wanna talk te you
about this stuff first {(in private) 1if va don't mind,
not that 1 don't trust rach but she IS in tne
military... _ '
VoDKAREB: K HOLD ON

VODKARER: K

bostnbytch: we can talk about this later if oL
want? 1t's up I u

VoDKAREB: no let's talk

bostnbytch: k. what do u think we should do?

Lo start

TeTl IETN .
s — ke
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until somegne tells us THE TRUTH

bostnbytch: that won't do anvthing except land
us in jail

bostnbytch: or dead

VoDKARER: 1t was worth a try heeheee

bostnbytch: haaha :)

bostnbytch: i think i want to make a trip down
to washington d.c. and see what i can find
bostnbvtch: my sis goes to school there...while
she's at class 1 can see 1f i can get some sort of -
"tour"” of the FBI and CIA headquarters. i also
might pretend i'm a journalist doing an article on
Columbine conspiracy theories

VoDKAREB: at night i just want to go to the
library Jjust to be in there to see

bostnbytch: how will we get in?2?? the thing is
sealed off, blocked by a wall of lockers, and no
doubt has alarms and cameras '

VOoDKARES: there are windows we can look in

and a docr onn the cutside

VoDRARER: vou'lil see when you get oul here
bestnbytch: is it guarded? alsc w2 naz2ed to find
outr where the cameras are so we can avold them
{whoever made the swastikas knew where the
cameras were 'cause they didn't get taped)

VoDKAREB: 1 have a way to sea where the
camera 1is

postnbytch: what

VoDKAREB: 1 have baknockalars (sp?) 1'll

show yeou everything that i mean when vou get
out here:j

bostnbytch: heeeheee. let's just not get
n..'.,:...‘.;‘:.l..:....:......_r- A CIa LS mvaa d iY@ Q P R
stroke @)

VoDEARER: we can uses the baknoclk. to sa

sas
where the czmerz ls frcm behind 2 hil behind th
school.the way we ailways go to the school from
bostnbytch: and if we wear all hlack, wut onr
halr up under baseball hats, and wear
sunglasses...no aone could recoohize us anvhow,
we del, nesd sloves thouun
VoDEKRREB: that way we can go up to the
school and have our ceiebration
bostnbytch: what 1f a cop car drives by? :)

.

colrhREED lay down beleive me 1 have done

i
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many missions with Eric and Dylan to know what
to do ) Ny

bostnbytch: if we do get caught let's just get all
hysterical and tell them our boyfriends died in
there (so they'll feel bad and let us go)] but don't
mention E. or D., let them think we meant one of
the other victims

bostnbytch: maybe we should get in touch with
those people from the CRTF (Columbine

Research Task Force)

VoDKAREB: I ALREADY DID

bostnbytch: if i can find a really cheap flight
wanna come w/me to washington d.c. to do our
research? -

VoDKAREB: SURE

bestnbytch: we can pretend we're reporters,

and we can tour the FBI building...maybe talk to
fomeone..hm..or is that totally farfetched
bostnbytch: then we have to kill carrie wilson
tor lying abcut eric's baby hahaha

VODKAREB: NO B/C REPORTERS

WOULD BEE THE LAST TO TELL WHAT

REALLY HAPPENED

bostnbytch: who can we say we ara then?
something official that would get us to talk to the
right people...

VoDKAREB: hhhmmmm i dont know can you

make your self really ugly and pretend to be
Chelsy Clinton?

bostnbytch: HAHAHAHA she's not THAT

ualy, maybe i'm uglier tran her alre=ady LD
VODKAREB: no your not

bostnbytch: you've never even seen me, 1 could

P Wy e adindd u;'.c.—;u
VOoDFKAREB: oh fucking well huh
bostnbytch: hahahhaa 3/
VODKAREB: heehece

tostnbytch: ok a flight to wash. would be $300
bostnbvtch: but we can deal w/thar later,
postnbytch: now for what we can da in O,
VoDKRAREB: lets go to the mountains and
dsronate a pive bowb in rememberancs oT mhem
a2 to the school

VODKAREB: have a b-day cake for Dvlian
bostnbytch: you detonate the pipe bomb, i

a—-—y F

vall fuching maim mysslil if i LY. 1 Iiave o
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technical skills whatsocever
bostnbytch: yeah! b-day cake and vodka
bostnbytch: i wonder if his parents would be

upset if we left smething in front of their house,

-like -flowers and the cake or whatever

VoDKAREB: and & 13 gun shot salute

bostnbytch: do ya have a gun?

VoDKAREB: no

bostnbytch: well so much for that ;)

bostnbytch: are we taking brooks w/us?

VoDKAREB: 1 guess that would help huh
bostnbytch: we can bring our fake quns and
pretend

VoDKARER: we will go see Brooks.but

otherwise 2327

bostnbytch: yeah, he doesn't seem the type
who!d like our missions _

bestnbytceh: do you still talk to chris moerris or
any other of e, and d.'s friends that would want
to help?

VollkRREB: NJ

bostnbytch: oh well guess we're on our own

then

bostnbytch: do you trust that dan quy?

VoDKAREB: 1 CAN ASK HIM IF HE

WOULD WANT TO

VoDKAREB: HE LOVES THE

Ra-FUCRING BOCM SITE

bostnbytch: no, 1 just mean doy ou trust him in
general. this could be a LCT of shit to get inzo

and 1t's important to know far sure that he i for

real

VoDKAREB: THAT'S WHY I'LL ASK HIM

TO SEE

bestnbytch: he lives in denver?
bostnkytch: what if he's some psycho killer
dude/

VoDKARER: YEP

VOUKAREB: I CAN'T DIE

bostnbvtch: so vou might think

VODEARED: WIlUR ELL I HARVE sItn

THROUGH AND STILL AINT DEAD :}
bostnbytch: heeehse :} i wish ik ad vour

s _mq = - LN Bl 1

IR - . a ™ ST T TAar
IR ¥ o Wil B £ = T S IR L iy

W
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bostrnbytch: loeking at stuff n tryin to stay
awake. u?
VoDKAREB: TRIN' TC DO STUFF TC TRY
AND FALL ASLEEP
“bostnbytch: like what
VoDKAREB: CHATTING
bostnbytch: do vou EVER sleep?
VoDKAREB: NOT REALLY ANYMORE
bostnbytch: u should go to the doctor
VeDKAREB: WHY? SO I CAN GET
TURNED DCOWN AGAIN?
bostnbytch: there has te be SOME dr. that
would take you. go to the hospital and see if they
have clinics "
VcDKAREB: I DID, MONEY I DON'T
HAVE RIGHT NOW ;{ OH WELL
bostrbytch: as long as you think you will be
ok...does your mom have insurance you cculd
go under?
VoDKAREB: I'M ALL OUTA FAITH THIS
Is AOW I FEEL
bostnbytch: you should see "The Sixth Sense”,
it's really good
VoDkKAREB: MAYBE
VoDKAREB: IF I EVER GET QUTA THE
EQUSE
bostnbytch: i1 will drag va out of the house @)

VoDKAREB: NQOTHINGS RIGHT AT ALL

bocstnbytch: 27

bastnbyvtcen: what are ya doin' tomeorrow?

anytning funt

VoDEAREB: FIGHT!!!ftrritrtrrriny

swd bbb Lol paglLLisd wlid: Ll

VoDkAREB: FUCK THIS!

costnpytch: are va quoting lyrics cr are ya

serious?

VZDKAREB: I'M JUST & GIRL

VoDkARER: T!M SERIOUS

costnovnch: what are you talking akaut
" VoDKAREB:

GGGEGGGEEEEEGEEEGEEEGEGEGGEEGHH

HERHHHHAHHHHHHHHHHHHHHHHHHE

HHHHHHHHHHHEEHHHHHHEREHHHEE

HARRRRAEENAHRRHRHEHAEHARKE
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HHHHHHHHHHHHHHHEHHHHHHHHEHRE
HHHHHHHHHHHHHHHHHEHHHHH

bostnbytc¢h: bren, what the hell? are you ok?
. VoDKAREB; I HAD TC LEAVE THAT

ROCM

bostnbytch: y?

VoDKAREB: B/C THEY WERE PISSING

ME OFF SO BAD AND I NEED TC GET
UNSTRESSED NOT STRESSED

bostnbytch: what were they saying? y'know
when 1 go out there we are going to get fucking
drunk and do stupid shit to cheer you up

. VoDKAREB: starting tomorrow i need to lay

off this shit and get going with my business again

bestnbytch: yeah, that's another reason i left
edhdbk, it got addictive. when school starts i

can't chat nearly as much., 1 will only talk to you

and rachel

VoDKAREB: it's 3:1Cam and 1 am wide awake.

i an so pathestic. 1 am geing down at such a fast
rate that 1 cant stcp

VoDKAREB: i'm a leser baby so why dont you

kill me

bostnbytch: stop 1t, you are not pathetic. you
weant through a fucking HORRIBLE traumatic
experience and you lost two friends and to top it
off, your friends are being assholes and you have
all this ather shit to contend with (media, your
cousin, ete.) is it your faulr?2?

bostnbytch: NO. 1f you were a “loser" you

would have lost it well befcre now. vou will get
through this. "everyone dies only brenda
survives” :P

Vs Al ;cc:;. WL a LU vl swies iy Lades .o

up Brenda dosen't survive everything
bostnbytch: your time is not up. please promise
ne you're not genna do anything to change that.
you and i have both been down THAT road _
before and it deoesn't help. don't you think Eric
would want you to be strong and get -through - -
this? ' : -
VoDkAREB: no b/c i1 was supose to be wich

him and Dylan

there so now you have it
bostnbytch: you mean you were supposed tc

Page &

JC-001-012260



help them that day?

VoDKAREB: YES QK I CANT KEEP IT IN

ANYMORE!! 111ttt it

bostnbytch: what made you change your mind?
- - VoDkAREE: I AM SUCH A BAD

bostnbytch: how are you a bad person? you
didn't kill anyone. everyone makes mistakes
VoDKAREB: NQ BUT IT WAS MY

PLANNING TOD

bostnbytch: what changed your mind?

VoDKRAREEB: OH GAWD I NEED HELP

bostnbytch: you do. but anyone would in that
situation, bren!! YOU ARE NOT A BAD

PERSON

bostnbytch: i haven't known you long, granted,
but & think i know you fairly well and to me it
seems like you are a really cocl person who got
caught in a BAD SITUATION..because she

CARED so much about her friends!

VoDKAREB: 1 wish that i can fly up Lnto the shky
bostnbytzl: what happened on that day? would

it help to talk abcut it?

bostnbytch: you kNOW 1'm net gonra tell

anyane

VODKAREB: ohhhhhhhhhh 1 want to get away 1

want to flv away

VoDKAREE: dc vou know "jane doeld7" from

mikes page? 1 invited her to the club so dont
delete her

bostnbyteh: she e-mailed me cnoe about the
tears 4 ed webpage; 1 recognized her e-mail
address. y did you invite her? have u talkad to
VoDKRAREB: yeah

hostnbytch: 1 feel bad for her. she seems really
depressed

VoDKARES: that's why i invited her :

1 let 2 ¢of mv friends down so i might as well trv tn
Savs someone

bostnhvtch: hren, how did you let your friends
SOown . WnAal AAFEZINED that day to make

vou hlame yourself so much? Eric called you that
morning, right? And you said you weren't going
to do it? Is that what happened/

VoDKAREB: my mom Jjust e-malled me saying
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that she dlcoaded AIM and her s/n is Kittylois2
how ciute my mommy

bostnbyzch: I take it she's Lois and she has
kitties? :}

“YoDKAREB: no 1 have the kitties and yes her
name is Lois

bostnbytch: that's cute

bostnbytch: i'm going home to RI tomorrow to
drop off my kitties. my parents are babysitting
them while we move, i'm alsc trying to talk my
parents into getting another cat 'cause my baby

Butterscotch died in March :( and one of our
cther cats has been really depressed since
VoDKAREB: oh how sad :/{ -

bostnbytch: they get like that, 1t's welird, animals
mourn too

bostmbytch: but enocugh sad stuff!!!! are you
rezlly ok. i1 mean really. would it help you to talk
about 1t or would vou rather not?

VoLDEARER: that's what 1 digd for Miesha she

needed a play buddie

bostnkytch: Did Toni name her cat Meiha after
Miesha?

VODKAREB: 1 don't know what will help

anymore

VoDKAREB: no she had Meha out if FL

bostnbytch: there has to be some way vyou can

see somecne {(professional}. do vyou think that
will really help? if so 1 will look around on the
Net and see 1f there are any places that take you
w/a insurance and den't cost a lot

postnbytch: that's weird, vou guys named your
cats almost exactly the same thing...

VoTLIIITr LTl e hmvsed g @ Lwae NP

grave

hostnbytch: is there any wav you could get anvy
kind of jcb that had peneiits. 1 mean, vou're gdod
w/computers, maybe vou could get some kind of
cemputer Jjob? that way vou would have *he
benefits to go see someone!

VoDKAREB: i cant even get outa the house let
alonge get a Jjob cutszZe bhe house

bostnbytch: why can't vou ¢get out of the houser
VoDKAREB: 1 just dont feel like it no one to ao
out with ect

H B ] T It - BT = Sy I
pratroybch: It wolld Z2 JIIU. for & jon. wWhet
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about your cousin? and didn’t you say vyour
friend called you the other day. besides, you
have me when 1 come visit :) and i'm gonna be
back again in dec. over x-mas break

' VoDKAREBY Danyelle called and said they
deserved it

hostnbytch: aren't ANY of vyour friends nice??
why are they all being such psycho bitches (no
offense if they're still your friends)

VoDKAREB: no one is my friend except you

now

bostnbytch: you will make cother friends
{although of course i will always be your twin)
you're awescme and funny, 1f you-rlet people in
you will find REAL friends (not like those fake
assholes) 1 gquarantee it. that's another reason
having a job would be good, vou could meet

more people. i'm totally antisccial so i know this
from experience ;)

bostabytch: you really don't give yourself
enough of a chance, va know

VODKAREB: I quess that's why Eric and I

clicked we are 1

beostnbytch: I didn't know Eric but it seems you
are both very smart and funny yet with something
inside you that tells you you're not good enough
VODKAREB: i feel angry

i feel helpless

want tec chang the world

i feel violence

den’t try to change my mind

VODKAREB: that is a song

bostnbytzh: 1 know :)

Keslliyiell have u tried keeping a diary?
sometimes it helps to get everything cut in writing
(it worked for Eric!)

VODKRAREB: yeah but it had everything about

what happened in it and.i burned it up so that the
CBI wouldn't find it

bostnbytch: so what DID happen on that day??

why do you keep blaming vourself? ' .
VODKAREB: just b/c it all went wrong when i
didn't meet Eric at the bus stop where he was to
pick me up

boestnbytch: you didn't cause ANYONE to

dle..and that includes Eric and Dylan
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bostnbytch: you had second thoughts, which
probably saved your life, and if they had had the
same thoughts it would have saved theirs too.

NOT YQUR FAULT!!!

.VoDkKAREB: oh Cat if ya only knew

bostnbytch: no matter what, you are still my
friaend and i will never believe you are a bad
person

bostnbytch: if you did mess up it's only b/c you
cared too much about Eric, I would bet

VoDKAREB: it should've been ME!

bostnbytch: it shouldn't have been ANYONE
bostnbytch: 1 am not gonna ask you to tell me
evervthing. if you want to i1 am hear to listen. k?
but we never have to bring it up again if you
don't want to. it's over and nothing can change it
and .vou can't keep killing yourself over it
VoDKAREB: i would tell ya but there is just so
much that there isn't that much room

bestnbytch: welil tell what you want to tell if it
makes you feel hetter. 1f 1t makes you feel better
not to talk abcout it that's cool too. whatever is
easler for you. you have been through enough
VoDKARER: to type it all and we would be

here for a week vuntil i'm done '

bostnbytch: did you back out ‘cause you were
scared? and now you blame yourself for backing
out? is that the gist of it or am i totally wrong:?
VoDKARREB: i didn’'t back cut i couldn't get on
the bus

boestnbytch: y not?

VoDkKARERB: didn't have a pass Or money

VoDkAREB: i live up in the mountains at the

time :

bostnbytch: 22 but didn't you plan it? what were
vou supposed to do, shocot people too? or was
anyone even supposed to die at ail?

VoDKAREB: there were 4 guns 1 for me 1 for

Eric 1 for Dylan and 1 for

bostnbytch: for who??

voDkAREE : UGN '

bostnbytch: this is weird, how come no cne

knows about any of this? not saying you're lying,
DUH, but it's really strange. what the hell went
wrong? and what was supposed to happen? (kill
random people, kill specific people, blow up the
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school, etc.?)

VoDKAREB: the plan was for me to get on the

bus and Eric would pick me up at Ace Express
bus stop from there we would meet- and
Dylan at Clement Park

bostnbytch: why were you supposed to be in on

it

bostnbytch: and what happened? didn't you say
eric wanted to shoot just certain people? what
went wrong

VeDKAREB: from there we get everything up

and going (as Dylan put it} we would go to the
school I would be waiting in Erics car on the
south side looking for police W would be on
the North side looking for police

VODKARZE: Eric would run in and shoot to

scare people while Dylan waited outside
bostnbytch: what the fuck went wrong...?
VOoDKAREB: Eric would then run out and wait

with Dylan and shoot the people runing out
VODKAREB: they would then run toi and

T and we would get away and g¢ to my house

and stay up there in the mountains where no one
would find us

bostnbytch: Brenda, I don't mean this hurtfully
but WHY would you want to go along

w/something like this? Why did they want to do
it in the first placez?

VoDkARER: (lll§ backed out sometime that

week
VeDKAREBR: [ dont know why mavbe it's bk/c i
never really had friends and b/c it was just i

just dont know

VUUNARLDL L JUEsS wiual 1 goU Cangnu up 1n 1t
bostnbytch: Maybe on one level you didn't think
it could really hacren...were people supposed to
die?

bostnbyteh: And bhecause you loved Eric

VoDkRAREB: but there is 50 much more and it
..goes into detail

bestnbytch: you don't haves to tell me. it's ok.
postrbyren: 1 just Awn't see why Eric and Dylan
went ahead with sverything, and how it all gct so
messed up.

VoDKAREB: i told Eric to keep it quiet b/c if
the police ever found ocut about me then that
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would ruin our "hide out™®

bostnbytch: what if someone saw your car
VoDKARER: i just hope that- doesn't lose

it and say anything

‘bostnbytch: He has a lawyer. I'm pretty sure he
said that he heard them joking around about it
and didn't take it seriously. I don't think it's a
crime if you hear scmething but {allegedly) don't
believe it

VODKAREB: but the police are saying that in

the diary that it was supose to be a suicide
mission NC NOTHING like that was in the

diaxzy
"bostnbytch: witnesses have said Eric was
§Creaming "TODAY I AM GOCING TO

DIE"..was he suicidal?

VoDRAREB: So much stuff isn't adding up and

that is why i want to talk to CTRF

bostnbytch: be careful. what if it is a setup?
bostnbvteh: but if you know alil the planning that
went into it...why do you think the gov't has
anything to do w/it?

VoDKAREB: That's what I read but but no i

dont really think that he said that

VoDKAREB: b/c of what we talked about

numercus times

bostnbytch: just BE CAREFUL. i know you

know this but 1'll say it anywav. as you have
already unfortunately seen, there are a lot of
peop-e who will do anything for a few $5 and

some fame

VODKAREB: his dad even sat me down one

time and asked if Eric has said anything cut of
the ordnary and of course I seaid no

bostnbytch: was this after or befeore the
shactings

VoDKAREB: 1 know that's why i'm nat gonna

say anything i'll ke the one asking the guestions
VoDKAREB: before

boscnbytch: i will help vou. 1 promise
bostnbytch: i'm just scared., i have te admit that
VODKAREB: whv? '
bostnbytch: because this is deep shit and what if
it blows up in our faces

VODKAREB: it wont b/c i will die before thay

can do¢ anything with me

Page 12
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bostnbytch: yeah but 1 really don't want to die,

or get my lLife or yours fucked up forever either
VoDkAREB: don't worry about it nothing will

happen just act normal

bostnbytch: i've been "acting normal” :) for 22
years and it's worked so far :}

bostnbytch: i really appreciate that you trust me
this much. it is an awful lot of trust to place in
someone you only really know over the Internet
VoDKAREB: if they haven't caught me yet then

vou have nothing to woerry about they will come

for me before they even think of getting you
bostnbytch: i don't want them to _get you either
VODKAREB: i dont either but like we used to

always say shit happens

bostpbytch: but think about it, you didn't really
do anything wrong that they could get ycu for,

did you? you didn't hurt anyone

VeDRAREB: 1 have a feeling that somecne is

standing right behind me i am 50 scared

vosinbytch: there's no one there. it's sk

VoDKAREB: like a gost and i am getting chills

on the right side of my beody but not the left
bostnbytch: you are scaring yourself tod eath

over this, bren. what will it take for you to feel
ok again?

VODKARER: the only thing going through my

head is DYLAN DYLAN DYLAN DYLAN

bostnbytch: i just want to know the tructh about
this and if anyone is respconsible besides eric and
dvlan, if there is some coverup, 1 will do all i can
Lo expose it and make things right

bostnbytch: ever since i first heard about this all
SUMELIING JUST Wlau’'L Colin. - dadl 'L mfow eric and
dvlan but i had this weird fealing that 1 did, that i
knew encugh te know they couldn't do

something so awful

VODKAREB: 1 just heard something 1 just

saw something
bostnbytch: what
VoDKAREB: he's here
sostnbyteh: dylan? vau'r
bostnbytch: he can't be th

N3 yoursslr
evan i1f he
were a ghost whv would he haunt wvou
VoDKAREB: it's like a good but scary feeling
costnbytcn: are you sure it's scomeching real
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VoDKAREB:
wwwwwwoocoooooohhhhhhhhhhhhhhhhhh his
pic just moved
bostnbytch: stop it you're freaking me out

T Vo DKRARER: a song that he liked is on
VoDKAREB: cat this has never happened to
me before
bostnbytch: swear to me you are not fucking
w/me
VoDKAREB: 1 dont fuck with shit like this that
would not be cool
bostnbytch: well mavbe he is visiting you to tell
you something? what would he want to say
VoDKAREE: 1 dont know -
bostnbytch: my head is swirling right now. i
always get myself into the weirdest shit....
VODRAREB: if va dont want to talk to me then
just let me knew
bestnbytch: why wouldn't i want te tallk to you?
1 don't fuck my friends over
bostobytch: this is just heavier than anything i
have ever been invsolved in, or even thought of, in
my life and i'm scared a little and not sure what
to make of everything
VoDKAREB: STOP
bostnbytch: STQOP what
VoDKAREB: oh my gawd
bostnbytch: what
VODKAREB: 1 cant say any more about the
plan
Postnbkytch: v not
VoDXAREE: yes 1 can say about the plan
bestrbytch: what are you talking abou
LosLnoyteh: =
VoDKAREB: they arnt gonna get me
VoDkKAREB: 1 fine
VoDKAREB: HELP
bostnbytch: ?7? please explain....are you
.
VOoDKkAREB: want to come back
bostnbytch: Brenda STOP IT this is not funny
VoDKAREB: love ycu
VoDKAREB: i am the only one wha can help
VoDKAREB: my cheek
VoDKAREB: my head
bostubytch: 22222 BRENDA what the HELL is

Page 14
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going on

bostnbytch: Dylan?

VoDKAREB: jaJDS: ococoouuuuuuuuul

" VoDKARER: 1 just felt the bullet

VoDkARER: middle left side back of head
bostnbytch: if this is a joke 1t is NOT fucking
funny, bren you are scaring the shit out of me.
what the hell is going on. if our friendship means
anything at all TELL ME WHAT YOU ARE

DOING

VoDKAREB: fell

VoDKAREB: celling

bostnbytch: Dylan..if that is youw...what is my
part in all of this. WHy do I still care so much
about you and Eric?

VoDKAREB: he is outa me i feel him behind me
VoeDKAREZ: OMG what

bostnbytch: i want him to answer my question
VoDKAREB: cath 1 am so scared -

VoDkARER: what is going on

VoDkAREB: why me

bostnbytch: 1 hawve no fucking idea, all i know is
half of me is screaming "You are a moron to get
involved ¢of tis and believe it" and the other half is
scared to fucking death

bostnbytch: WHAT IS HAPPENING

VoDKAREB: wholy shit 1 can't believe this is
happening

VOoDKAREB: either 1 am sick, fucked up, and
deminted c¢r there really is a such thing as well
you know

bostnbytch: which do yeou think it is and why
woilld 1t nappen Just as we wore Laising about
everything?

VoDKAREB: 1 deont feel s0 good right now
bestnbytch: what do you really think happened
VoDKAREB: I DONT KNOW .

VoDKAREB: 1 need to get evervthing

VoDkAREB: 1 am burning up right now

bostnbytch: get everything what?

VoDKAREER: give me an ice water bath right

now i am so hot

bostnbytch: go take a cool shower and lie down
VoDkARER: 1 dont know it just poped in my

head thoughts
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bostnbytch: maybe this is totally irrelvant (esp. if
dylan wasn't really there) but i have had 3
dreams about columbine and only dylan has been
in them and in all ¢f them SOMETHING HAS
" BEEN WRONG

VoDKAREB: same here i have had dreams

about Eric but made up things and places
VoDkBREB: all my dreams about Columbine

onlu Dylan has been there

bastnbytch: In both of the dreams I remember
Dylan was killed. In the first one he and Eric
were going tc be executed (but I couldn't see
Eric} and in the second I watched helplessly
while the pclice shot him (Dylan)

VoDKARER: ok ok

VoDKARER: 1i'll take it down

bhostnbytch: what are you talking about
VoDKAREB: you just told me to take down my
unicorn beanie off the top of my meniter
bostnbytch: stop it bren

VoDKAREB: b/c 1t is too girly

VoDEKAREB: your the one that said it Cat
bostnbytch: you know i didn't. read the chat
transcript yourself. this is not caol
VoOkAREB: hold on

VoDkAREB: huh

bostnbytch: what

VoDKAREE: ok s0 1 dont see that you wrote it
bostnbytch: where did you get the idea that i
did. you are scaring me. bremn, go take a cold
bath and go lie down

VoDKAREB: it's just a beanie haby why be
scared

bestnbytch: kecause 1T came cut of noewhere
and you KNOW what's to be scared about
VOoDKAREB: lets talk about you coming cut

here and having fun :)

bostnbytch: i have to go to bed. 1'll call ya
LOMOrrow

Page 16
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FEDERAL BUREAL OF INVESTIGATION

Date of transcription 06/28/99

ROBYN KAY ANDERSON, born 11/04/80, was advised of the
identity of the interviewing agent and the purpeose of the
interview. ANDERSON was interviewed at the office of her
attorney, MICHAEL G. ROOT, 1999 Broadway, Suite 3205, Denver,
Celorado, telephone 303-675-0500, who was alsc present during the
course of the interview. INV GARY CLYMAN, Colorado Attorney
General's Office, coordinated and set-up the interview with ROQT,
and also participated. ANDERSON's parents were not present.
ANDERSON provided the following information:

‘ ANDERSON had lived in the Columbine area for
approximately four years and moved from Fort Collins. ANDERSON' s
father lived 20 minutes East of her. ANDERSON's mother was
presently in Minnesota visiting an aunt.

ANDERSON started checker school this week at the
Safeway store located on the corner of Ken Caryl and Pierce, in
Littleton.

ANDERSON had a 4.0 grade point average in schocl and
took a lot harder classes than the other Trencheoat Mafia {TCM)
members. ANDERSON was also in the National Honor Society.
ANDERSON had taken classes with the jocks at Columbine High
Schoel (CHS) and never had any problems with them. ANDERSON
pretty much got along with the other students at CHS, ANDERSON
ncrmally got out of schoel sometime between 10:20 am and 11:50
am.

ANDERSON recalled a "huge" fight last year involving 29
TCM members and some CHS freshmen behind the local Blackjack
Pizza. ANDERSON did not know what started the fight.

DYLAN KLEBOLD also got along well with the other
students at CHS. He never talked about being abused by anybody.
ANDERSON did not consider KLEBOLD to be a violent person.
ANDERSON did not consider herself to be a violent person.

KLEBOLD and ERIC HARRIS had outside interests such as
bowling, shooting pool at KLEBOLD's house, music, and the
computer game, "Doom." ANDERSON had never played "Doom" with
them. ANDERSON recalled XKLEBCLD bragging tc her that he, at one

Investigationon 06/24/99 at Denver, Colorado

Flle# 174A-DN-57419 Date dictated 06/28/9%
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Cime, had beaten HARRIS in total number of kills while playing
the game,

KLEBOLD and HARRIS never talked about going hunting.

ANDERSON accompanied KLEBOLD and HARRIS to a gun show,
circa December 1998, and was present when they procured some of
their weapons. ANDERSON knew they were not old enocugh to buy a
gun and that she had to be present.,

About a week after the purchase, ANDERSON informed a
friend of hers, PAT MCDUFFY, that she had gone to a gqun shew with
KLEBOLD and HARRIS, and that they had bought three weapons.

KLEBOLD and HARRIS asked ANDERSON not to tell anyone
they had bought the guns because they were afraid someone would
take them away. They said they wanted to have the guns for a
long time. They assured ANDERSON they would not tell anyone she
had been with them when they got their guns. ANDERSON recalled
making a comment to them at the time, "you're not going to shoot
anyone, are yecu?" They answered no.

ANDERSON did not know why XLEBOLD and HARRIS picked her
to buy their guns for them. ANDERSON figured at the time, if she
did not do it, scmeone else would.

ANDERSON made sure that her name did not appear on any
paperwork when KLEBOLD and HARRIS obtained their guns.

KLEBOLD and HARRIS never really talked about guns, or
being interested in them.

ANDERSON regretted posing in the CHS sSenior class
picture with KLEBCLD and HARRIS, acting like they were shooting
guns. The picture was taken during the second period. They did
not talk about posing that way ahead of time. XLEBOLD had put
his left arm around ANDERSON and bretended to hold a gun, so she
did too.

ANDERSON only knew two of the victims at CHS: LIsa
KRUTZ and LAUREN TOWNSEND. ANDERSON did not attend any of the
memorial services after the shooting because she did not know any
of the victims well encugh.
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ANDERSON did not think that KLEBOLD or HARRIS teld any
of their friends about their viclent plans. If ANDERSON would
have been told in advance, she would have done everything
possible to talk them out of it, or informed KLEBOLD's parents.
ANDERSON could think of no reason why anyene would say she knew
about their plans ahead of time.

No one has ever informed ANDERSON that they suspected
anyone else of being involved in the CHS shooting.
) ANDERSON hosted a party at her home on Friday night,
03/26/99. Approximately ten to fifteen people attended,
including HARRIS. KLEBOLD was in Arizona with his parents at the
time, visiting the University of Arizona. ANDERSON recalled that
KELLY BROWN and her boyfriend had been at her party, as well as
MONICA and her friend DEBBIE, and another individual named
TRAVIS. HARRIS seemed to be his normal self at the party, quiet
and keeping mostly to himself. ANDERSON initially contacted
HARRIS to find out where KLEBOLD was at and ended up inviting him
to her party.

After the shooting, ANDERSCN had visited KLEBOLD'’s
mother at their residence and she told ANDERSON that KLEBOLD and
HARRIS had dinner together at the Outback Restaurant the night
before the shooting. HARRIS had coupons and liked eating there.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of transcription 05/10/98

Sydney Jo Keating, maiden name Arbogast, white female,
date of birth July 24, 1956, place of birth Denver, Colorado,
Social Security Account Number 522-92-9702, residence 233 Reed
Street, Lakewood, Cclorado 80226, home telephone number (303)
238-3105, cellular telephone number (303) 870-3473, employer -
Jefferson County Scheeol District, Columbine High School (CHS)
6201 South FPierce Street, Littleton, Ccloradeo 80123, work
telephone number (303) 982-4400," X4415, title - Campus
Supervisor, responsibilities include being in charge of safety
and security of students, was advised of the identity of the
interviewing Agents and the nature and purpose of the interview.
Keating was interviewed at Columbine High School and provided the
following information:

r

Keating stated she has been employed with CHS for six
vears anc is known as the "Schocl Narc"., She stated that on
April 20, 1999, she had gone to a breakfast in the merning which
was sponsored by the DECA Association at the Wellshire Inn
located off of Hampden and Colorado Boulevard, Denver, Colorado.
Keating stated the purpose of the breakfast was for the "DECH
Kids," which is described as a business education program.
Keating stated CHS Principal, Frank DeAngelas, was present for
the breakfast. A list of students present for the DECA breakfast
is maintained by Kathy Frommer, CHS faculty member, teaching
business education. FPrommer is reported to have a list of the
DECA students invited and who showed up. Keating stated she
returned back to CHS at approximately 11:00 AM.

Keating stated she parked in the faculty parking lot
and entered CES through the front doors located on the east gide
of the building. Keating went to her office located in the
hallway to the north of the main office where the school
administration offices are located. 8he picked up her school
radio which she refers to as her “Earg."” Neil Gardner, a
Jefferson County Sheriff's Department Deputy assigned to CHS, and
Andy (Last Name Unknown) (LNU) were not in the main office at the
time she showed up. Keating stated she remembers their absence
because she was "dressed up” and wanted to show Neil and Andy how
she locked. Keating stated Neil Gardner was believed to be in
his police vehicle at around 11:00 AM. Keating stated she was
hanging out arocund the CHS trophy case with students who were

Invesugationon _ 04/23/99 at Littleten, Ceolorado

Fle# 174A-DN-57419, Jeffco case 99-7625 Date dictated (4 /28/99
SA Richard H. Price, FBI /dae
by and Detective Tom Fisher, DPD

This decument contains neither recommendations nor conclusions of the FBL It is the property of the FBI and is loaned to your agency
it and its contents are nat to be distributed outside your agency.



FD-302a (Rev. 10-6-85}

174RA-DN-57419, Jeffco case 99-7625

Continuation of FD-302 of Sydney Jo Keating .on 04/23/99 . Page

commenting and “teasing” her regarding being dressed up. Keating
stated she took a walk past the library, down to the lunch room,
down to the cafeteria through the kitchen to show the cafeteria
ladies how she locked. She stated that students in the cafateria
were clapping and cheering at how she was dressed up. She
entered the faculty locunge located adijacent to the kitchen which
she stated was empty. Keating stated she returned to her office
at exactly 11:15 AM and noticed Bhe red light on her office
telephone flashing indicating she had a message. She checked her
veice messages and had a message from her husband which she
returned. When she called her husband, she was rlaced on hold,
awaiting for her husband, Tom, to answer the phone. She stated
that she recalls CHS Administrator Peter Horvath declaring a 921
emergency via the radio, "There’s a shooting in Mrs. Grecko's
Room." 8She recalled hearing “Syd, Andy, Neil, shooting in Mrs.
Grecke's Room.” Gunshots were heard which are described as three
or four "pops." Breaking glass was heard in the area of the
front doors. Another CHS Administrator, Chris Mikesell (female) ,
was heard saying, "Oh my God, gun, lay down, get down.” Keating
saw an unidentified subject wearing black come through the front
doors shooting at the windows. People started to scramble when
all the shooting started.

Keating described Susan White, a CHS Administrator, as
being positioned behind her in the hallway located adjacent to
the principal's office. Mikesell was also close by. Keating
grabbed Susan White and “threw” her intoc Peter Horvath's office,
followed her in and shut the door. Xeating dialed 9-911 and
rolled under a desk with Susan White, declaring to the emergency
dispatcher that CHS was under gunfire. Keating described Peter
Horvath as being in c¢close proximity to her prior to entering his
cffice. Keating stated when she started hearing the gunfire that
she believed the gunmen were coming after her because she isg
known as the “School Narc.” While looking through the glass and
while staying on the telephone with the 8§11 dispatcher, she
noticed three male subjects, all dressed in black. She described
the first two unknown subjects as being 5’7" to 5’8" in height
and the third subject wearing a bright colored hat described as a
gold/yellow color with the brim facing forward. Keating told
Susan White, *“They're coming to get me.” Keating remained under
the desk and continued to hear loud noises. Keating remained
under stated desk with Susan White until law enforcement SWAT
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members arrived. Keating stated she lost all track of time
during the shooting.

In response to quesations about individuals
W
student, Zachery Heckler, a senior. Keating state eckler ic
skilled in computers and got “all” the locker combinations lasc
year. Keating asked Heckler in January, 1999, if he would help
in dedigning and building a computer program that would break
down student information such as parking assignments, locker
assignments, etc. The CHS staff found out that Keating had asked
Heckler to assist her in a student program due to him being
competent in programming. The CHS staff became upset with her
when they found out Heckler was intoe the CHS computer system.
When Heckler was advised he would not be permitted to complete
his programming task, he became upset. He commented that he
would return and do something to the school. Keating stated
Heckler and Dylan Klebold spent a lot of time together. Keating
stated Heckler put a lock on the computer identified as a
‘Newbus.” Keating was called into Principal DelAngelas' office
with the vice principal regarding Heckler and his access to the
school computer. Keating stated in February, 1999, the “Newbus”
was still running. Heckler came to Keating's Office in February,
1999, with a clenched fist saying, “They're going to get it.”
Keating stated Heckler drives a blue colored vehicle and parks in
space #259.

Keating provided the name of Chris Morris, describing
him as always wearing a green beret, dark glasses, and is known
to be a member of the Trench Coat Mafia (TCM). His perscnality
is described as “defiant and sneaky.” He hangs out in the
commons area of the cafeteria leaning against the trash cans.
Morris is known to be a friend of Dylan Klebold. Morris recently
commented to Keating, “I'm a good kid - you haven't caught me.”

The name of Brooks Brown was mentioned, described as a
“Total Wacko."” Keating stated Brooks Brown's parents came to the
schoel during mid-year of 1998 seeking an “intervention” due to
Brooks' radical behavior. The parents of Brooks commented that
their son was “becoming weirder,” he was not bathing, and
believed him to be gay. Keating stated toward the end of the
15958 school year that Brooks was “out of control” and needed
counseling. Keating stated Brooks came to her in November, 1998,
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and told her that he was getting his act together. He was
reported to have stopped wearing his trench coat at that time,
was growing a beard, dyed his hair black, wore sagging pants,
being described as "strange.” Approximately one week age, Brooks
mother called her reporting Brocks had run away from home. He
was reported to have had a fight with his parents. He 1s known
to be working as a waiter at the International House of Pancakes
(IHOP), located at Cross and Bowles in Littleton, Colorado.
Following an argument with his parents one night, he stayved at
the IHCP over night. Recently, Brooks came to her office and
tocld Keating that he was not getting aleong with his parents,
especially his mother because she was making him do chores.
Keating stated Brooks had a close relationship with Dylan
¥lebold. Keating stated Brooks * He was
always talking to Dylan and that he hated the students of
Cclumbine High School.

Keating provided asscciates of Harris and Klebold:
Kristen Theabeold (phonetic), Eric Dutroe and Pat McDuffee. No
specifics were provided relating to their relaticnships with the
Trench Coat Mafia and known associates.

Joe Stair (phonetic) was menticoned, stating that he had
graduated from CHS in 1898 and still was known to hang around
schoel. Keating stated Stair was friends with Harris and
Klebold. She believes Stair to be working at Arby's lecated in
proximity to the Scuthwest Plaza Mall, Littleton, Colorado.

Keating stated she has never heard of anything related
to explosives or bombs in connection with students at CHS. A
was reported to have sold "fake cocaine” last year to Eric
Harris, Chris Morris and Eric Dutroe. Chantel Beery (phonetic)
is reported to be an associate of the TCM. Crystal Bragazzi, CHS
student, telephone number (303) 9232-7855, is a student Eric
Harris was known to like.

Keating stated Eric Ault, a former CHS student that
never graduated was seen at school on Tuesday, April 20, 199%9,
wearing a green shirt and black pants. Keating stated Ault
locoked at her and turned away. She called Ault a “loser." BAult's
begt friend is Phillip Casey, ancther student that had gone bad
and was no longer attending CHE. Eric Dutrcoe and Jchn Beach are
also friends of Ault. Brian Sargeant, a CHS senicor, is a member
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of the TCM. Paulene Colby, a CHS senior and associate and Niccle
Markham are also asscciates of the TCM.

Keating stated Zachery Heckler, a CHS senior, has a
computer disk described as being yellow in color that may be of
some interest. She stated Heckler has a black bag that is filled
with computer disks. She described the black bag as locking like
a briefcase, leather or the appearance of leather, a handle and a
shoulder strap.

Following a detailed synopsis of Heckler's access to
her computer, Special Agent (SA) Matt Hellman, FBI, and Sergeant
John Hicks, Jefferson County Sheriff's Department, both computer
specialists, were introduced during the interview to discuss
Heckler's access and known actions with the schools computer
system. All present concurred that Heckler's computers and
computer disks needed to be reviewed.
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SUPPLEMENT 0 JCSO BATTAN 99-7625K
Counnecting Case Repurt MNa. Victim Naoe Ongmal Repart Date This Repart
B TOWNSEND 03-16-01
Classification 0 FIRST DEGREE MURDER Offense Status; Open 0 Exceplionally Cleared  X| Recommend Case: Review O
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INVESTIGATION:

On February 22, 2001, I met with several family members of the victims of the Columbine High School shootings in
order to retumn property belonging to the victims. Specifically, I retumned property belonging to Matthew Kechter, which
I returned to his father, Joseph Kechter. When returning the-property, Joseph Kechter told me it was his understanding
that when Matthew Kechter was shot, he had a pen in hand and he would like to know if we still have that pen and if so,
he would like if returned to him. T told Joseph Kechter that [ was unaware whether or not that pen had been collected and

I would research it and get back to him.

On February 26, 2001 [ reviewed the evidence logs and was unable to locate any pen that was collected from the body of
Matthew Kechter. In an attempt to ascertain whether or not that pen was collected, I responded to the Jefferson County
Crime Lab and met Acting Supervisor Chris Loptien. [ explained to Loptien that I was attempting to find crime scene
photographs or videotapes that may not be in the evidence vault so I could ascertain whether or not the pen in Matthew
Kechter’s hand was collected. Loptien then took me into the locked area of the crime lab where Columbine photographs
and crime lab diagrams and reports are located. Loptien advised that he was not familiar with how all the jtems are
organized and stated that the previous Lab Supervisor Chris Andrist, had been the person in charge of the Columbine
photographs and documents pertaining to the crime lab. While looking at the shelves where the books are kept, Loptien
discovered a cardboard box that had several documents that appeared to be copies. Also included in this box was some
compact discs that had digital images and scanned images as well as zip files that had images on them. Loptein advised
me that he was not famniliar enough with the contents of the box to make a determination if these were copies or originals.

[ then offered to go through the box to make that determination.

In reviewing all of the contents in the cardboard box, 1 found the majority of the items were copics of reports pertaining
to crime scene documentation and all of these copies are already contained in the Investigative Files. I did however
locate some original documents that I had never seen before and were not included in the Investigative Files.
Specifically, T found original drawings from the autopsies of John Tomlin, Matthew Kechter, and Cassie Bernal. These
arc drawings showing the wounds inflicted on the bodies of these three victims. It should be noted that I have previously
submitted copies of drawings of the autopsies of Cassie Bernal and Matthew Kechter, however these are the originals and

will be added to those drawings already in the evidence vauli.
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I also found an original report by CSP Officer Dan Overturf that is dated 04-27-99. This report is documenting a male
who contacted Trooper Overturf on 04-27-99 and told him that there was information on the Internet about how to make

pipe bombs. This is not new information and this issue was bein g looked into in April 1999,

[ found ancther ariginal report dated 04-26-99 by Jefferson €ounty Sheriff’s Office Sergeant Lee Ulshoffer in which he
interviewed Randy Francis. Francis had responded to Columbine High School on 04-26-99 and provided Ulshoffer with
information abdut a subject with 2 first name of Mark who had sold 2 Smm to Harris and Klebold. This information is

most likely referring to Mark Manes and the issue has already been addressed.

I found an original report dated 04-26-99 by JCSO Sergeant Scott Pocsik. This repart documents that two Columbine
students by the name of Jennifer Tindall and Kristen Schoenhoff had provided information to Sgt. Pocsik, Both students

filled out a written staternent. Qther officers interviewed these students and this is not new information.

[ found another original report from Arapahoe County Sheriff’s Office Officer Wayne Belohlavy that documents his
response 1o Columbine High School on April 20, 1999, Although this report is the original, it appears a copy of this

report is already contained in the Investigative Files. The original will replace the copy of the report.

In addition, at the bottom of the box, T located in a plastic bag and seven pages of documents that appeared to be school
homework. The school papers appear to be authored by Nathan Dykeman, Dylan Kiebold, and Eric Harris. These
documients arc in a plastic bag that has writing outside of the bag that says “06-08-99, 1000 hours, SCA received from

instructor”.

Lastly, I found a flattened piece of metal that is in a bag with a yellow post it note. The yellow post it note indicates that
this evidence was found in the sidewalk near the library, west gomng to the parking lot. According to the note, Brent

McSwain, DOB/03-04-58, found it on 06-18-99 at 1345 howrs. It was then given to JCSO Deputy S. Flowers.

The original reports were subsequently placed in the investigative files. The school papers and flattened piece of metal

were subsequently placed in the JCSO evidence vault on 03-07-01. JC-001-012280

On March 6, 2001 T intcrviewed Chris Andrist, the previous supervisor of the JCSO Crime Lab. I explained to Andrist

that T had located a box with the above documented reports and evidence and asked if he could recall how they came to
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be in the Crime Lab vault. Andnst stated that he specifically recalls getting the English papers of Dykeman, Kiebold, and
Harris on 06-08-99 from an English Instructor at Columnbine High School. Andrist said the three students had tumed
them in to their English instructor and after the Columbine shooting, the instructor located these papers and gave them to
Andrist. Andrist stated that he most likely placed them in a box ta give to me however he inadvertently forgot and they

were instead left in the crime 1ab, which 1s also a secured vault.

I asked Andristabout the original reports and he stated he had never seen those reports before and has no idea how they
got into the cardboard box but speculates the reports may have inadvertently been sent to the lab. He surmised that

someone in the lab may have placed them with the rest of the Columbine documents that the lab have.

I then asked Andrist about the flattened picce of metal and he advised he does remember taking custody of that. Andrist
said that Deputy Flowers gave him the bag with the flattened piece of metal after a construction worker who was
involved in the remodeling of Columbine High School found it. Andrnist said he recalls telling Deputy Flowers that he
would take possession of the piece of metal and hold on to it for safekeeping in the secured evidence area of the lab.
Andrist said he told Deputy Flowers that he needed to document exactly how he came into possession of this piece of
metal in a report and then provide that report to either myself or Chris Andrist. Andrist said he subsequently placed that
piece of metal in the original bag that Flowers gave it to him in into the secured area of the lab. Andrist said he never

heard back from Deputy Flowers nor did he hear from me whether or not I had received the report from Deputy Flowers.

I did check the Investigative Files for any report generated by Deputy S. Flowers or any interview or report generated by

Brent McSwain who had found the piece of metal. I was unable to find any documentation regarding this.

Deputy Flowers will be interviewed at a later time.

DISPOSITION: Case exceptionally clear.
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INVESTIGATION:
On March 8, 2001 I received a fax from Assistant County Attorney Lilly Oeffler regarding a letter sent to the County

Attomney’s Office from CBS attorney’s representing 60 Minutes. Specifically the letter addressed the Critical Incident
Team interviews of all of the officers involved in discharging their weapons at Columbine High School on Aprii 20,
1999. The main issue addressed is whether or not the Jefferson County Sheriff’s Office has possession of the transeript
or audio tape of the interview with JCSO Deputy Neal Gardner by Detective Russ Boatright of the Arvada Police
Department.

I subsequently confirmed that the Investigative Files as well as the evidence vault do not contain any tape recorded
interviews with Deputy Gardner by Russ Boatright nor do we have the transcript of any such tape. What we do have is a

9-page report by Detective Boatright documenting his interview with Deputy Gardner.

I subsequently contacted Detective Boatright of the Arvada Police Department and asked if hc. had ever provided those
items to me. Detective Boatright indicated that shortly after the shootings at Columbine High School he was notified by
his superior, Commander Debbie Grainger, of the Arvada PD who advised that she needed all of the transcripts, reports,
and cassette tape recordings of any interviews conducted by the Critical Incident Team. Detective Boatright advised that
he did in fact provide Debbie Grainger with the original cassette tapes as well as a lengthy transcript of the cassette tapes
of his interview with Deputy Gardner. Detective Boatright advised that he specifically recalls that he had not completely
corrected the transeript in terms of typos or information that the secretaries who typed the transcript had not been able to
discern. Itold Detective Boatright that [ had checked the Investigative Files and the evidence vault and [ had been unable
to find the audio tape or transcript of the interview with Neal Gardner. T asked Detective Boatri ght if he would check his
files and see if he has the originals or copies of these items. Detective Boatright said that he would check and he would

contact me.

On March 13, 2001, Detective Boatright responded to the Jefferson County Sheriff’s Office and provided me with a copy
of an 88-page transcript of his interview with Deputy Gardner on April 20, 1999. Detective Boatright also provided me
with a copy of Deputy Gardner’s diagram that he prepared during the interview. I did not have this in my files.

Detective Boatright also provided me with a diagram prepared by Kim Blair that had not been attached to her report.
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On March 16, 2001, Detective Boatright responded to the JCSO and provided me with two cassette tapes, which he

indicated are copies of his interview with Neal Gardner on Apal 20, 1999. These items were later placed i the Jefferson

County Evidence Vault.

DISPOSITION: Exceptionally Cleared.
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ARAPAHOE COUNTY SHERIFF'S OFFICE
CR # 99 - /o735

STATEMENT
Date: 4. zp-ac
I, Daniel Riecks , make this voluntary
statement to _MM/%MMAW r @ Deputy Sheriff for
the County of Arapahoe,

This statement ig voluntary and is made by me without threat of Punishment, anc¢
without unlawful ccercion, influence or inducement .

PERSONAL INFORMATION:

Last R:eclkg First Dan.el - Middle C_L_rt"séo;br Sex M Race
Address 7533 . Flmhars™  Dp City Lt fn State (o Zip%oisy
Occupation Date of birth Vi/ss ~ Hm phoneap;—q-rs-eql,_
Employer - Wk phone

Wk Address City State __ 21p
VEHICLE INFORMATION: ( ) Suspect () Viectim

Year Make Model Style Cclor
License State Vin # Damage §
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I further state that I have read the foregoing statement, that I understand the
contents and all the facts gstated therein are true in substance and in fact.
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Witnessed by: ﬁéj iec kS Arapahoe County Sheriff’g Office
- 5686 South Court Flace
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